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ZÁVEREČNÉ POSOLSTVO 

Odpovedajúc na Kristovo volanie, v spoločenstve s Cirkvou, ktorú založil a povolaní darom 

spirituality zdedeným od sv. Františka z Assisi, sa zástupcovia OFS a YOUFRA, svetských  

františkánskych bratstiev z celého sveta, stretli v Ríme na XVII. Generálnej kapitule, aby 

uvažovali a rozhodovali o budúcnosti nášho rádu. 

Sme naplnení radosťou z poznania, že sme milovaní Bohom a že sme stvorení pre lásku,         

a preto cítime potrebu poslať silné posolstvo všetkým: STE LÁSKA! Vy, muži a ženy, ktorí 

každé ráno vstávate do práce, školy, zapájate sa do sociálneho, ekonomického, politického      

a kultúrneho života. Vy, dospelí, mladí, deti... s istotami aj pochybnosťami o svojej histórii; 

so snami, nádejami a obavami... Každý jeden z vás, vedzte: Ste láska a ste milovaní!  

Boh vás miluje a od chvíle, keď na vás prvýkrát pomyslel a povolal k životu, až do dnešného 

dňa vždy zachovával svoju lásku a vernosť. Nie je vzdialený ani neprítomný: sprevádza 

vaše dni a zdieľa vaše radosti aj bolesti. Objavujúc lásku, ktorú nám prejavuje                         

v každodennom živote, môžeme povedať, že sme skutočne živí, iba ak milujeme. Tak ako 

František videl Ježiša a bol ohromený pohľadom na veľkú lásku, ktorou bol milovaný, 

nechajme sa aj my pohnúť, inšpirovať Ježišom i navzájom! Nech naše životy a skutky 

vyhlasujú všetkým: „Boh vás miluje! Aj ja vás milujem!“ 

Jediným želaním nášho serafínskeho otca sv. Františka bolo, aby všetci ľudia plne 

odpovedali na milosť, ktorú dostali ako synovia Boha v Synovi a stali sa skutočnými 

bratmi medzi sebou. Vo svetle našej Reguly a spôsobu života si vždy uvedomujme 

dôležitosť každodenného obrátenia. Dovoľme, aby sme boli premenení a obrátení skrze 

našich bratov a sestry. Zachovajme ducha lásky v našich bratstvách, aby sme v každom 

človeku rozpoznali osobu hodnú úcty. Zdieľajúc františkánsku spiritualitu vložme všetku našu 

silu do obnovy bratstiev, aby sme sa stali významnými a viditeľnými v Cirkvi                     

a spoločnosti. Svedectvá bratov a sestier, ktoré nám ukazujú príklad prijímania Božej vôle aj 

v ťažkostiach života, nám môžu pomôcť viac veriť a spoliehať sa na Boha.  

Bratia a sestry, uvedomme si, že skutočná a hlboká láska k sebe navzájom, služba bratom 

a sestrám a naša vlastná pokora nám môžu pomôcť prekonať všetky problémy a výzvy        

v našich bratstvách. Týmto spôsobom budeme schopní privádzať ostatných – deti, mladých        

a rodiny – bližšie k Bohu a k Cirkvi. To, čo nám umožňuje obnovovať Cirkev, je spoločná 

cesta, pokorné srdce a spoločné hľadanie a rozlišovanie Božej vôle. Ale musíme začať sami 

od seba! 

Keď veríme a vyznávame, že plný život môžeme dosiahnuť len láskou a schopnosťou 

premieňať seba samých zvnútra a ako dôsledok tiež obnovovať a premieňať naše bratstvá, 

sme si vedomí, že príležitosťou a nádejou pre svet je LÁSKA, o ktorej sme počas týchto 

dní uvažovali. Sme povolaní priniesť Evanjelium do našich životov a naše životy do 



Evanjelia. Ako to dosiahnuť? Tým, že vykročíme z našich známych a bezpečných zón, 

pretože sme povolaní žiť VO SVETE a so svetom. Ako môžeme vedieť, ako na to? Tak, že 

uprieme svoj pohľad na Neho, na toho istého, na ktorého upriamil svoj pohľad František, keď 

bol povolaný obnoviť Cirkev. Ten istý Boh vložil do našej prirodzenej slobody skutočný 

zázrak, schopnosť odpovedať láskou, čo prináša výzvu ochotne dávať život za druhých.   

V tomto istom zázraku nás On premieňa blízkosťou svojej lásky pre tých, ktorí sú nám blízki     

i vzdialení. On sa teší z radosti dieťaťa, ktoré rastie v bezpečí a plače pre nenarodených  

i opustených, pre nechcené deti; tancuje v radosti mladosti s nádejou, ale cíti osamelosť 

mladého človeka, ktorý sa izoluje strachom a apatiou. Boh si váži pot toho, kto pracuje pre 

obživu svojej rodiny a súcití s tými, ktorí trpia nezamestnanosťou. Kráča plodnou cestou 

pokoja a hľadá v ruinách vojny tých, ktorí sa snažia prežiť. Sadá si k rozhovoru v dome 

tých, ktorí si užívajú stabilitu, ale kráča i s migrantmi, ktorí hľadajú svoje možnosti. Drahí 

bratia a sestry, nie je toto to, čo máme robiť? Čo sme povolaní žiť? Áno, je to tak! 

Preto je naše posolstvo a naše slová tiež silnou výzvou: nechajme sa premeniť Božou láskou. 

STAŇME SA LÁSKOU pre našich bratov a sestry, milujme naše bratstvá - našich bratov   

a sestry v pokore našich sŕdc. Poďte, kráčajme spolu, hľadajúc a rozlišujúc v bratstve cestu, 

ktorá vedie k dokonalej láske a milosrdenstvu! 


